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Protokół Nr XXXIII/2008 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 18 grudnia 2008 r. 
 

 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 13.50. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach 
wzięło udział 20 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecna 
usprawiedliwiona radna: Ewa Adamczyk) oraz Wójt Gminy, Zastępcy Wójta, Radca 
prawny, Kierownicy Wydziałów, sołtysi, przewodniczący zarządów osiedli i 
przedstawiciele prasy lokalnej.  
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji. 
4. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nawiązanie kolejnej umowy 

dzierŜawy nieruchomości połoŜonej w obrębie geodezyjnym Promnice, w 
trybie bezprzetargowym. 

5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nawiązanie kolejnych umów 
dzierŜawy i najmu na terenie placówek oświatowych w Koziegłowach, 
Czerwonaku i Owińskach. 

6. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bolechówko. 
7. Uchwała w sprawie kontynuacji realizacji „Gminnego Programu 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na lata 2009-2012”. 
8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji 

Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na lata 2009-2013. 
9. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2009r. 
10. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 128/XVIII/2007 z dnia 6 grudnia 2007r. w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 
Gminie Czerwonak. 

11. Uchwała w sprawie zmieniająca uchwałę nr 135/XIX/2007 z dnia 19 grudnia 
2007 roku w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok. 

12. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budŜetowego 2008. 

13. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 136/XIX/2007 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2008 r. 

14. Uchwała w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 

15. Uchwała uchylająca uchwałę nr 305/XLV/2005 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
18 sierpnia 2005 r. w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku 
rodzinnego z tytułu urodzenia dziecka.  

16. Uchwała w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok 
• przedstawienie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem, 
• przedstawienie opinii komisji BudŜetu i Finansów, 
• przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
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• przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i Komisji BudŜetu i Finansów, 

• dyskusje oraz przyjmowanie przez głosowanie wnoszonych wniosków, 
• głosowanie nad projektem uchwały w sprawie BudŜetu Gminy 

Czerwonak. 
17. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
18. Informacja na temat złoŜonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.1. 

 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności 
obrad dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak zwrócił się z wnioskiem o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu 
Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący zaproponował wprowadzenie w/w projektu uchwały jako 
punkt 16 porządku obrad. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie złoŜony wniosek. W głosowaniu 
wzięło udział 15 radnych z 17 obecnych na sali. Zmiana została przyjęta 
jednomyślnie 15 głosami.  
 Przewodniczący obrad wprowadził równieŜ punkt dotyczący informacji o 
działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
 Przewodniczący rady poddał pod głosowanie porządek obrad z 
wprowadzonymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych 
na sali. Porządek został przyjęty 17 głosami przy 1 przeciw. 
 
Porządek obrad po zmianach:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji. 
4. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nawiązanie kolejnej umowy dzierŜawy 

nieruchomości połoŜonej w obrębie geodezyjnym Promnice, w trybie 
bezprzetargowym. 

5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nawiązanie kolejnych umów 
dzierŜawy i najmu na terenie placówek oświatowych w Koziegłowach, 
Czerwonaku i Owińskach. 

6. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bolechówko. 
7. Uchwała w sprawie kontynuacji realizacji „Gminnego Programu 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na lata 2009-2012”. 
8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji 

Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na lata 2009-2013. 
9. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2009r. 
10. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 128/XVIII/2007 z dnia 6 grudnia 2007r. w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 
Gminie Czerwonak. 
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11. Uchwała w sprawie zmieniająca uchwałę nr 135/XIX/2007 z dnia 19 grudnia 
2007 roku w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok. 

12. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budŜetowego 2008. 

13. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 136/XIX/2007 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
19 grudnia 2007 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2008 r. 

14. Uchwała w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 

15. Uchwała uchylająca uchwałę nr 305/XLV/2005 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
18 sierpnia 2005 r. w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego 
z tytułu urodzenia dziecka.  

16. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla 
członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu Gminy Czerwonak. 

17. Uchwała w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok 
• przedstawienie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem, 
• przedstawienie opinii komisji BudŜetu i Finansów, 
• przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
• przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i Komisji BudŜetu i Finansów, 
• dyskusje oraz przyjmowanie przez głosowanie wnoszonych wniosków, 
• głosowanie nad projektem uchwały w sprawie BudŜetu Gminy 

Czerwonak. 
18. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
19. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 

wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
20. Informacja na temat złoŜonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
21. Wolne głosy i wnioski. 
22. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.3. 
 Rada przyjęła protokół z XXXII sesji jednomyślnie, 18 głosami. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 19 obecnych na sali.  
 
Ad.4. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na nawiązanie kolejnej umowy dzierŜawy nieruchomości połoŜonej w obrębie 
geodezyjnym Promnice, w trybie bezprzetargowym. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk uzasadniając projekt uchwały powiedział, 
Ŝe część nieruchomości oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 140, o pow. 0,1000 
ha, ark. mapy 1, obręb geodezyjny Promnice, wydzierŜawiana jest osobie fizycznej 
od sierpnia 1998 roku - z przeznaczeniem pod uprawy rolne. Obecna umowa 
dzierŜawy wygasa z dniem 15 grudnia 2008 r. DzierŜawca przez cały okres trwania 
umów naleŜycie wywiązywał się z warunków umowy dzierŜawy i nie posiada wobec 
gminy Ŝadnych zaległości finansowych, a nieruchomość ta pozwalała dzierŜawcy 
na pełniejsze prowadzenie swojego gospodarstwa przydomowego. Działka nr 140 w 
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczona jest pod 
tereny zieleni parkowej “ZP”. Część nieruchomości o powierzchni 0,1000 ha, 
połoŜona na tyłach nieruchomości, której współwłaścicielem jest obecny 
dzierŜawca, od kilku lat oddawana jest w dzierŜawę z przeznaczeniem pod uprawy 
polowe i tak teŜ jest wykorzystywana. W chwili obecnej nie jest przewidziane 
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zagospodarowanie tej nieruchomości zgodnie z przeznaczeniem w planie 
miejscowym, a okres dzierŜawy oraz nakłady poczynione przez dzierŜawcę są 
znaczącymi argumentami uzasadniającymi zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy na 
okres 3 lat z tym samym dzierŜawcą.  
 Zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o 
gospodarce nieruchomościami (t.j. z 2004r. Dz. U. Nr 261, poz. 2603 ze zmianami) w 
zakresie wydzierŜawiania nieruchomości komunalnych, zawarcie pomiędzy stronami 
kolejnej umowy dzierŜawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, wymaga 
zgody Rady Gminy. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na nawiązanie kolejnej umowy dzierŜawy nieruchomości połoŜonej w obrębie 
geodezyjnym Promnice, w trybie bezprzetargowym i poddał go pod głosowanie. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednomyślnie 18 głosami i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie  wyraŜenia zgody 
na nawiązanie kolejnych umów dzierŜawy i najmu na terenie placówek oświatowych 
w Koziegłowach, Czerwonaku i Owińskach. 
 Zastępca wójta Tomasz Stellmaszyk uzasadniając powiedział, Ŝe w celu 
pozyskania środków finansowych, nieruchomości w publicznych szkołach 
podstawowych i gimnazjach wydzierŜawiane i wynajmowane są osobom fizycznym i 
prawnym. Pozwala to na efektywne wykorzystanie obiektów szkolnych oraz 
uzupełnienie potrzeb lokalnych społeczności w zakresie dodatkowych usług 
edukacyjnych (nauka języków obcych, szkolenia, kursy), sportu (gry zespołowe, 
zajęcia korekcyjne), rekreacyjnych (nauka tańca), rehabilitacyjnych oraz innych np. 
sklepiki szkolne. Umowy najmu i dzierŜawy w obiektach szkolnych zawierane są na 
czas oznaczony nie dłuŜszy niŜ 3 lata. W większości przypadków są to umowy 
zawierane na okres kilku miesięcy lub 1 roku. W związku z wygaśnięciem tych umów 
oraz zasadnością zawarcia kolejnych zachodzi potrzeba podjęcia przedmiotowej 
uchwały. 
 Radna Anna Flaczyńska zapytała czy koszty dzierŜawy m2 za automaty do 
kawy i słodyczy pokrywają koszty energii elektrycznej jaką zuŜywają maszyny. 
 Zastępca wójta wyjaśnił, Ŝe koszty najmu powierzchni są ustalane 
indywidualnie przez dyrektora placówki. 
 Radny Jerzy Wolniewicz złoŜył wniosek o  nie podpisywanie kolejnej umowy 
dzierŜawy lokalu w gimnazjum w Koziegłowach z przeznaczeniem na siłownię. 
Zdaniem radnego szkoła nie jest odpowiednim miejscem do prowadzenia tego typu 
działalności.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe komisje rady nie miały do tej 
pory zastrzeŜeń co do funkcjonowania siłowni, a zgłaszane problemy związane z 
funkcjonowaniem siłowni są przez dyrektora szkoły na bieŜąco rozwiązywane.  
 Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska – 
Bachor przypomniała, Ŝe istnienia siłowni komisja nigdy nie kwestionowała, 
zastrzeŜenia komisji dotyczyły jedynie prowadzonej tam działalności handlowej. 
Zdaniem radnej siłownia w Koziegłowach  jest potrzebna. 
 Radny Jerzy Wolniewicz wycofał złoŜony wniosek. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie  wyraŜenia zgody 
na nawiązanie kolejnych umów dzierŜawy i najmu na terenie placówek oświatowych 
w Koziegłowach, Czerwonaku i Owińskach i poddał go pod głosowanie. W 
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głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami, przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 3 do protokołu 
 
Ad.6. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazw 
ulicom w miejscowości Bolechówku.  

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak uzasadniając powiedział, Ŝe dla 
uporządkowania problemu nazewnictwa nowych ulic została przygotowana 
propozycja nadania nazw wszystkim ulicom, istniejącym oraz projektowanym 
wynikającym z zapisów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
danego obszaru. Propozycja ta została przedstawiona do zaopiniowania 
właściwemu terytorialnie sołtysowi i po uzyskaniu pozytywnej opinii część nazw dróg 
została zatwierdzona uchwałami Rady Gminy w maju i wrześniu 2007 r.  

Przedstawiona uchwała dotyczy sześciu ulic w Bolechówku: czterech 
będących własnością prywatną oraz dwóch będących własnością Gminy. 

Z wnioskiem o nadanie nazw ulicom w Bolechówku wystąpił właściciel 
nieruchomości leŜącej przy  jednej z tych ulic. 

Propozycja została zaakceptowana przez właściciela nieruchomości 
stanowiących drogi bez uwag. 
 Zdaniem radnej Anny Flaczyńskiej nazwy są zbyt długie i będą sprawiać 
kłopot ich mieszkańcom. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazw 
ulicom w miejscowości Bolechówku i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami 
przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad.7. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie kontynuacji 
realizacji „Gminnego Programu Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na lata 
2009-2012” i przypomniał, ze dyskusja nad programem odbyła się na ostatniej sesji.  
 Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 16 głosami przy 3 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.8.  
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak 
na lata 2009-2013. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska przedstawiając 
stanowisko komisji powiedziała, Ŝe został on przez komisję zaopiniowany pozytywnie 
w pierwotnej wersji, z pełną wersją zadań merytorycznych. Środki na realizację 
programu komisja wskazała z róŜnych źródeł, głównie z likwidacji zasiłku rodzinnego z 
tytułu urodzenia dziecka.  
 Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia przychyliła się do opinii Komisji BudŜetu i 
Finansów.  
 Radny Jerzy Wolniewicz uwaŜa, iŜ w związku koniecznością podjęcia decyzji o 
uchwaleniu Programu Ochrony i Promocji Zdrowia w innej niŜ zaproponowana przez 
Wójta wersji z środkami m.in. z zasiłku rodzinnego naleŜałoby w pierwszej kolejności 
podjąć uchwałę o likwidacji zasiłku, a później przyjmować program.  
 Rada zaakceptowała wniosek radnego Jerzego Wolniewicza o przeniesienie 
w porządku obrad z punktu 15 do punktu 8 dyskusji nad projektem uchwały 
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uchylającej uchwałę nr 305/XLV/2005 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 sierpnia 
2005 r. w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego z tytułu 
urodzenia dziecka.  
 Radny Marek Pietrzyński złoŜył wniosek o zmianę porządku obrad: 
przeniesienie punktu 15 porządku w miejsce punktu 8, który został  przegłosowany 
przez radę i przyjęty 17 głosami przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się. 
Porządek obrad po zmianie: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji. 
4. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nawiązanie kolejnej umowy dzierŜawy 

nieruchomości połoŜonej w obrębie geodezyjnym Promnice, w trybie 
bezprzetargowym. 

5. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nawiązanie kolejnych umów dzierŜawy i 
najmu na terenie placówek oświatowych w Koziegłowach, Czerwonaku i 
Owińskach. 

6. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bolechówko. 
7. Uchwała w sprawie kontynuacji realizacji „Gminnego Programu Bezpieczeństwa i 

Porządku Publicznego na lata 2009-2012”. 
8. Uchwała uchylająca uchwałę nr 305/XLV/2005 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 

sierpnia 2005 r. w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego z 
tytułu urodzenia dziecka.  

9. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji 
Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na lata 2009-2013. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2009r. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 128/XVIII/2007 z dnia 6 grudnia 2007r. w 
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 
Czerwonak. 

12. Uchwała w sprawie zmieniająca uchwałę nr 135/XIX/2007 z dnia 19 grudnia 2007 
roku w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 rok. 

13. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budŜetowego 2008. 

14. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 136/XIX/2007 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
19 grudnia 2007 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2008 r. 

15. Uchwała w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 

16. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu Gminy Czerwonak. 

17. Uchwała w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok 
• przedstawienie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem, 
• przedstawienie opinii komisji BudŜetu i Finansów, 
• przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
• przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i Komisji BudŜetu i Finansów, 
• dyskusje oraz przyjmowanie przez głosowanie wnoszonych wniosków, 
• głosowanie nad projektem uchwały w sprawie BudŜetu Gminy 

Czerwonak. 
18. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
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19. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

20. Informacja na temat złoŜonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
21. Wolne głosy i wnioski. 
22. Zamknięcie sesji. 
 
 Radny Andrzej Moczulski uwaŜa, Ŝe nie moŜna zakładać, iŜ po likwidacji 
zasiłku rodzinnego w budŜecie pozostanie do dyspozycji 150 tys., poniewaŜ uchwała 
zacznie obowiązywać dopiero po opublikowaniu, za ok.  2 – 3 miesiące. NaleŜy 
zatem zabezpieczyć środki na zasiłki, które trzeba będzie wypłacić do tego czasu.  
 Komisja BudŜetu i Finansów uwaŜa , Ŝe na wypłaty zasiłku rodzinnego z tytułu 
urodzenia dziecka naleŜy pozostawić  30 tys. zł, pozostałą kwotę moŜna przeznaczyć 
na Program Ochrony i Promocji Zdrowia. 
 Zastępca Przewodniczącego rady Henryk Szczot złoŜył wniosek w imieniu 
klubu radnych PiS o zabezpieczenie środków na szczepionki przeciw HPV z środków 
jakie pozostaną z zakupu wozu dla OSP – średniego zamiast planowanego cięŜkiego. 
Klub radnych jest przeciwny likwidacji zasiłku rodzinnego z tytułu urodzenia dziecka.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska, uzasadniając 
projekt uchwały uchylającej uchwałę nr 305/XLV/2005 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 18 sierpnia 2005 r. w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego 
z tytułu urodzenia dziecka, którego komisja jest autorem, powiedziała, Ŝe uchylenie 
uchwały jest zasadne wobec wprowadzonego w 2005 r. ustawowego świadczenia 
dla kaŜdej rodziny z tytułu urodzenia dziecka.  Środki, przeznaczane dotąd  na 
zwiększenie kwoty zasiłku rodzinnego, moŜna będzie wydatkować  dzięki uchyleniu 
powyŜszej uchwały, na inne waŜne społecznie świadczenia dla mieszkańców, 
zaplanowane w budŜecie na rok 2009 - szczepienia dziewcząt  z rocznika 1995 
przeciw HPV (brodawczakowi ludzkiemu),  przeciwdziałające zachorowaniom na 
raka szyjki macicy – chorobie społecznej w naszym kraju.                
 Radny Jerzy Wolniewicz nie zgodził się ze stanowiskiem prezentowanym przez 
Komisję BudŜetu i Finansów. Zdaniem radnego stać gminę by wspomagać 
najbiedniejsze rodziny, które korzystają z zasiłku rodzinnego. Zwrócił uwagę, iŜ moŜna  
zachować zasiłek rodzinny oraz szczepienia przeciw HPV rezerwując środki na zakup 
samochodu średniego zamiast cięŜkiego dla OSP.  
 Radny Marek Pietrzyński, który przedłoŜył radnym i Wójtowi list otwarty 
wyraŜający oburzenie i sprzeciw wobec propozycji złoŜonej przez Komisję BudŜetu i 
Finansów dofinansowanie z budŜetu gminy szczepień przeciw HPV kosztem zasiłku 
rodzinnego z tytułu urodzenia dziecka, uwaŜa, Ŝe równie dobrym  i poŜytecznym 
celem byłoby sfinansowanie szczepionki przeciwko pneumokokom. Radny wyjaśnił, 
Ŝe pneumokokowe  zapalenie płuc stanowi ok. 66% wszystkich zapaleń płuc u dzieci 
do 5 roku Ŝycia. Zwrócił uwagę, Ŝe „becikowe gminne” przyznawane jest rodzinom 
wielodzietnym, najbiedniejszym od 2006 r. Uchwała sprawdziła się w naszej gminie 
więc nie rozumie intencji Komisji BudŜetu i Finansów, która nie liczy się ze skutkami i 
konsekwencjami decyzji uchylenia uchwały przyznającej zasiłek rodzinny z tytułu 
urodzenia dziecka. Poinformował radnych, Ŝe w 2006 roku przyznano 117 zasiłków, w 
2007 r. – 118, a do 30 listopada 2008 r. -107.  Radny, członek klubu PiS, popiera 
złoŜony wniosek o zachowanie zasiłku rodzinnego z tytułu urodzenia dziecka. 
 Przewodniczący rady uznał list otwarty jaki sformułował radny Marek 
Pietrzyński za ciekawy, dobrze uzasadniony i powaŜnie traktujący problem chorób 
społecznych. Zaproponował by list taki przekazać Ministerstwu Zdrowia, w którego 
kompetencjach są sprawy poruszane w liście.  
 Radny Andrzej Moczulski uwaŜa, Ŝe przeciwstawianie sobie likwidacji dodatku 
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do zasiłku rodzinnego i szczepień przeciwko HPV to gra na uczuciach. KaŜdy radny 
powinien wyrazić wybór jakiego dokonuje w głosowaniu nad projektem uchwały.  
 Radna Anna Flaczyńska odnosząc się do wystąpienia radnego Marka 
Pietrzyńskiego zwróciła uwagę  na kilka faktów jakie przytacza radny w swoim liście, 
które zostały błędnie zinterpretowane. Nie istnieje choroba pneumokokowa, 
pneumokoki są jedynie  przyczyną bardzo wielu róŜnych chorób. Radna wskazała, Ŝe 
dzieci z rodzin gorzej sytuowanych, które korzystają z zasiłku rodzinnego, podlegają 
szczepieniom zalecanym, spoza obowiązkowego kalendarza szczepień, które są 
opłacane przez GOPS. Zdaniem radnej uchylenie uchwały o zwiększonym zasiłku 
rodzinnym z tytułu urodzenia dziecka nie jest zabieraniem pomocy rodzinom 
najbiedniejszym, poniewaŜ pozostają one i korzystają z szerokiego wachlarza 
wsparcia jakie oferuje GOPS. Zaapelowała do radnych o podjecie uchwały 
uchylającej uchwałę w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego z 
tytułu urodzenia dziecka oraz zadeklarowała dąŜenia Komisji BudŜetu i Finansów oraz 
Polityki Społecznej i Zdrowia do wspierania wszystkich słusznych posunięć 
zdrowotnych w budŜecie gminnym. 
 Radny Marcin Wojtkowiak uwaŜa, Ŝe naleŜy zastanowić się nad rzeczywistym 
celem przyznawania zwiększonego zasiłku rodzinnego przez gminę – ma on słuŜyć 
wspieraniu przyrostu naturalnego czy poszerzeniu wachlarza świadczeń społecznych. 
Zdaniem radnego ani ustawowe „becikowe”, ani zwiększony zasiłek rodzinny nie 
przyczyniają się do planowanego przyrostu naturalnego. Takie jednorazowe 
świadczenie nie jest rozwiązaniem systemowym, w odróŜnieniu do szczepionek 
przeciwko HPV. 
 Radnego Jerzego Wolniewicza oburzyło dopuszczenie radnych do dyskusji nie 
na temat. W tym punkcie powinna odbyć się merytoryczna dyskusja nad uchyleniem 
uchwały w sprawie  podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego z tytułu 
urodzenia dziecka, a toczy się bój o szczepienia przeciw HPV. Zwrócił się do 
Przewodniczącego rady o zakończenie dyskusji i rozpoczęcie głosowania.  
 Przewodniczący rady wyjaśnił, Ŝe dopuścił do dyskusji, poniewaŜ temat jest 
bardzo powaŜny i dotyczy zdrowia społeczności gminnej. 
 Wójt zaproponował, by dokonać zapisu w uchwale uchylającej o 
obowiązywaniu jej do końca 2009 r., i pozostawić środki planowane w budŜecie, 
natomiast środki niezbędne na dokonanie szczepień przeciwko HPV uzyskać ze 
zwiększenia deficytu, który zostanie pokryty z planowanej spłaty jaką deklaruje 
syndyk masy upadłościowej firmy Presta. 
 Radna Anna Flaczyńska, jako przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów 
poparła propozycję Wójta. 
 Radny Andrzej Moczulski nie zgodził się, by znów pieniądze z Bolechowa 
zostały wykorzystane na realizację zadania w innej części gminy. Ostatnio za środki 
przekazane przez syndyka wykupiono tereny poŜwirowe w Owińskach, teraz planuje 
się ich wykorzystanie na szczepienia przeciwko HPV. Zdaniem radnego środki te 
powinny być wykorzystane na rzecz mieszkańców terenów wokół Presty – 
Bolechowa Osiedla i Promnic. Na realizację czeka kolejny rok np.: dokończenie 
budowy chodnika w Promnicach. 
 Radna Ewa Banaszak uwaŜa, Ŝe gmina wspiera osoby potrzebujące, w 
kaŜdym aspekcie ich Ŝycia, dlatego z pewnością potrzeby rodzin, w których urodzi 
się dziecko zostaną zaspokojone.  
 Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie propozycję 
złoŜoną przez Wójta: pozostawienie środków w budŜecie na zwiększony zasiłek z 
tytułu urodzenie dziecka do końca 2009 r. i zwiększenie deficytu o kwotę potrzebną 
na szczepienia przeciwko HPV. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 
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obecnych na sali. Wniosek Wójta został odrzucony 9 głosami przy 8 za i 2 
wstrzymujących się.  
 W związku z powyŜszym Przewodniczący rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały uchylającą uchwałę nr 305/XLV/2005 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
sierpnia 2005 r. w sprawie podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego z tytułu 
urodzenia dziecka. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta 14 głosami przy 5 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 Radny Marek Pietrzyński złoŜył zdanie odrębne do treści podjętej uchwały, 
które stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 Radny Marek Pietrzyński podziękował Wójtowi za propozycję, z którą wystąpił. 
 
Ad.9. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak 
na lata 2009-2013.  
 Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe w związku z podjętą uchwałą uchylającą uchwałę 
nr 305/XLV/2005 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 sierpnia 2005 r. w sprawie 
podniesienia kwoty dodatku do zasiłku rodzinnego z tytułu urodzenia dziecka naleŜy 
wprowadzić zmiany do przedmiotowego projektu uchwały. Do czasu wejścia w 
Ŝycie uchwały uchylającej potrzebne będą środki w wysokości ok. 30 tys. zł, a zatem 
Program Ochrony i Promocji Zdrowia zwiększy się o ok. 120 tys. zł., do kwoty 156 300 
zł. 
 Przewodniczący rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 
obecnych na sali. Uchwała został przyjęta 16 głosami przy 2 wstrzymujących się i 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.10. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
Gminie Czerwonak na 2009r. i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu wzięło 
udział 11 radnych z 15 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 10 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.11. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 
128/XVIII/2007 z dnia 6 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak i poddał go pod głosowanie. W 
głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 15 głosami przy 1 wstrzymujący się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.12. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 
135/XIX/2007 z dnia 19 grudnia 2007 roku w sprawie zatwierdzenia przychodów i 
wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 r. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Pani Skarbnik.  
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały  zmieniającej uchwałę nr 
135/XIX/2007 z dnia 19 grudnia 2007 roku w sprawie zatwierdzenia przychodów i 
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wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2008 
rok i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie 18 głosami i stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad.13. 
 Przewodniczący rady odczytał uchwałę w sprawie wykazu wydatków, które 
nie wygasają z upływem roku budŜetowego 2008. 
 Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawkę oraz uzasadnienie projektu 
uchwały.  Autopoprawka dotyczyła wniosku Wydziału Gospodarki Przestrzennej i 
Komunalnej, Referat ds. Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, o przeniesienie na 
konto wydatków niewygasających środków w kwocie 34.666,56 zł. W związku z 
koniecznością rozbudowy przedszkola przy Placu Zielonym w Czerwonaku konieczne 
jest zwolnienie lokalu mieszkalnego mieszczącego się w budynku przedszkola. Gmina 
pozyskała lokal mieszkalny przy Placu Zielonym, który ze względu na zły stan 
techniczny wymaga przeprowadzenia prac remontowych przed ponownym 
zasiedleniem. Do mieszkania tego zostanie przeniesiony dotychczasowy najemca 
lokalu w budynku przedszkola. Termin realizacji zadania określa się do 15 lutego 
2009r. 
 Uzasadnienie projektu uchwały dotyczyło następujących kwestii:  
- w związku z tym, Ŝe projekt „Studium” nie został nadal uzgodniony z Wojewodą 
Wielkopolskim w zakresie ustaleń dotyczących Parku Krajobrazowego i jego otuliny 
zachodzi potrzeba zabezpieczenia środków finansowych wynikających z umowy na 
przyszły rok. Na wniosek Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej przenosi się  
na konto wydatków niewygasających środki finansowe w wysokości 21 420 złotych, 
w terminie do dnia 31 października 2009 roku; 
- w związku z istniejącymi wątpliwościami co do prawidłowości zakwalifikowania 
hydrantów do urządzeń posiadających wodomierze czyli traktowanych jako 
przyłącze wodociągowe oraz sposobu naliczenia wysokości abonamentu za 
gotowość techniczną urządzeń Urząd Gminy do czasu wypracowania 
jednoznacznego stanowiska zadawalającego obie strony, nie będzie wydatkował 
środków publicznych z budŜetu na ten cel. Wydział Zarządzania Kryzysowego 
przenosi na konto niewygasające środki finansowe w wysokości 39 500 zł, w terminie 
do dnia 30 listopada 2009 roku; 
- Wydział Inwestycji wnioskuje o przeniesienie na wydatki niewygasające roku 2008 w 
wysokości 1.925.595,39 zł na zadanie i 128 pod nazwą budowa przedszkola w 
Koziegłowach. Zakończenie całej inwestycji i dokonanie odbioru końcowego 
nastąpi zgodnie z pierwotnym harmonogramem inwestycji tj. w III kwartale 2009 roku. 
 Przewodniczący rady odczytał uchwałę w sprawie wykazu wydatków, które 
nie wygasają z upływem roku budŜetowego 2008 i poddał go pod głosowanie wraz 
z przedłoŜoną autopoprawką. W głosowaniu udział wzięło 18 radnych z 19 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie 18 głosami i stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Ad.14. 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 
136/XIX/2007 Rady Gminy Czerwonak z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie budŜetu 
Gminy Czerwonak na 2008 r. 
 Uzasadnienie i autopoprawkę przedstawiła Pani Skarbnik. Autopoprawka 
dotyczyła następujących kwestii:  
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- w związku z rozliczeniem Społecznego Komitetu Budowy Infrastruktury Technicznej 
przyjmuje się do budŜetu środki pozostałe z rozliczenia w kwocie 9.113,09 zł oraz 
zwiększa się o tą kwotę rezerwę ogólną po stronie wydatków; 
- Opiekun MłodzieŜowej Rady Gminy zwrócił się o dokonanie przeniesienia 
wydatków pomiędzy paragrafami z zakupu usług na zakup materiałów i 
wyposaŜenia; 
- na wniosek Zarządu Osiedla Karolin dokonuje się przeniesienia środków między 
działami w związku z zakupem rozdzielni prądu; 
- w związku z umorzeniem ostatniej raty poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 18.750 zł dokonuje się zmniejszenia 
planowanych rozchodów z tytułu spłat rat kredytów i poŜyczek oraz o tą samą 
kwotę przychodów z tytułu wolnych środków. 
 Uzasadnienie projektu uchwały dotyczyło następujących kwestii:  
- zakup przez gimnazjum w Koziegłowach, z zaoszczędzonych środków, automatu 
szorująco-zbierający do sprzątania, który pozwoli na regularną konserwację podłóg 
we własnym zakresie, bez potrzeby zlecania usługi firmom zewnętrznym; 
- na wniosek SAPO dokonuje się przeniesienia wydatków w kwocie 3.400 zł z 
przeznaczeniem na malowanie pomieszczeń magazynowych oraz korytarzy; 
- na wniosek Zarządu Osiedla Karolin dokonuje się przeniesienia wydatków w kwocie 
4.392,92 zł; 
- Zarząd Osiedla Leśnego wnioskuje o przeniesienie wydatków pomiędzy działami w 
kwocie 200 zł przeznaczonych na imprezy w sołectwie. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 
136/XIX/2007 Rady Gminy Czerwonak z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie budŜetu 
Gminy Czerwonak na 2008 r. wraz z przedłoŜoną autopoprawką. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami 
przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad.15.  
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na 2009 rok. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Pani Skarbnik.  
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na 2009 rok i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 20 
radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie 20 głosami i 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Ad.16. 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu 
Gminy Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak uzasadniając powiedział, iŜ w 
związku ze zmianą przepisów od września br. rady gmin ustalają wysokość 
ekwiwalentu, a nie wójt, jak to było do tej pory. Ustawa wprowadziła równieŜ 
ekwiwalent za udział w szkoleniach, wysokość którego zaproponowano w wysokości 
1/250 przeciętnego wynagrodzenia. Wysokość ekwiwalentu za udział w akcjach 
natomiast miałaby wynosić 1/175 przeciętnego wynagrodzenia. Radca prawny Ewa 
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Gąsiorek zwróciła uwagę, Ŝe zapisy ustawy mówią o ekwiwalencie (w liczbie 
pojedynczej). Wójt wniósł autopoprawkę do projektu uchwały: jedna stawka w 
wysokości 1/180 przeciętnego wynagrodzenia za udział w szkoleniach i akcjach 
bojowych, co stanowi kwotę w wysokości 16,49 zł.  
 Radna Anna Flaczyńska zwróciła się o zmianę zapisów §1 z :  „Ustala się 
wysokość ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z 
terenu Gminy Czerwonak, którzy uczestniczyli w działaniach ratowniczych…”, na: 
„Ustala się wysokość ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych z terenu Gminy Czerwonak za uczestnictwo w działaniach 
ratowniczych…” 
 Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały  po zmianach w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych z terenu Gminy Czerwonak i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 
jednomyślnie 20 głosami i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Ad.17. 
 Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały oraz autopoprawkę w sprawie 
budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok. Autopoprawka dotyczyła: 
- zwiększenia planowanych wydatków Wydziału Ochrony Środowiska na opłacenie 
składek w związkach międzygminnych „Schronisko” oraz „Gospodarka Odpadami”; 
- wprowadzenia wydatków z przeznaczeniem na dofinansowanie konserwacji i 
remontów w kościele w Owińskach związku z rozliczeniem Społecznego Komitetu 
Budowy Infrastruktury Technicznej; 
- zwiększenia planowanych środków na odpis na Izby Rolnicze z tytułu uzyskanych 2% 
wpływów z podatku rolnego; 
- przeniesienia wydatków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na 
wynagrodzenia osobowe pomiędzy rozdziałami; 
- przeniesienia planowanych wydatków na zakup samochodu dla straŜy poŜarnej z 
wydatków na zakupy inwestycyjne jednostek budŜetowych w formie dotacji 
celowej.  
 Pani Skarbnik dokonała równieŜ prezentacji projektu budŜetu na 2009 r., która 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów przypomniała, Ŝe komisja na 
poprzednim posiedzeniu rady zaopiniowała projekt budŜetu pozytywnie. Zwróciła 
uwagę na niepokojąco niską dynamikę wzrostu inwestycyjnego przy rosnącej 
dynamice wydatków na oświatę. Komisja w swojej opinii przedstawionej na 
poprzednim posiedzeniu rady zaproponowała by wnioski dotyczące zadań 
inwestycyjnych jakie znalazły się w rezerwie shierarchizować. Otrzymany wykaz 
komisja zmodyfikowała. Za najwaŜniejsze zadanie komisja uznała remont dróg w 
gminie Czerwonak, w dalszej kolejności: 
- dokumentację na zmianę przeznaczenia lokalu mieszkalnego w Czerwonaku przy 
Placu Zielonym; 
- remonty tarasów w przedszkolach – Owińska i Koziegłowy; 
- chodnik – ul. Północna w Promnicach; 
- ul. Słoneczna w Czerwonaku; 
- zagospodarowanie terenu przy gimnazjum w Czerwonaku; 
- projekt – chodnik ul. Lipowa; 
- budowa boiska przy szkole podstawowej w Czerwonaku; 
- projekt ścieŜki rowerowej Bolechowo – Murowana Goślina. 
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 Komisja uwaŜa, Ŝe zadanie pod nazwą zagospodarowanie terenu przy DK 
„Kogucik” Etap II naleŜy zdjąć z listy zadań rezerwowych, a kwotę przeznaczoną  na 
w/w zadanie dołoŜyć na remonty dróg.  
 Przewodnicząca komisji przypomniała równieŜ wnioski komisji do budŜetu na 
2009 r. - z kwoty zarezerwowanej na zwiększony zasiłek rodzinny z tytułu urodzenia 
dziecka pozostawić 30 tys., a środki odzyskane: z zasiłku rodzinnego – 120 tys.; z 
odszkodowań za brak mieszkań socjalnych - 40 tys.; z oszczędności z zakupu 
samochodu cięŜkiego dla OSP -10 tys.; z filmu o gminie; 15 tys.; z fluoryzacji - 6 tys.; z 
wkładki o tematyce zdrowotnej (do realizacji w ramach promocji) - 2,6 tys. komisja 
proponuje przeznaczyć: 133,6 tys. na realizację programu profilaktyki zdrowotnej 
(szczepienia HPV) oraz 60 tys. na dodatkowy etat w StraŜy Gminnej. 
 Zastępca Przewodniczącego rady Ewa Banaszak odczytała Uchwały 
Regionalnej Izby Obrachunkowej: 
- uchwała Nr SO-6/16/0952/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie wyraŜenia opinii o 
projekcie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r.; 
- uchwała Nr SO-0951/9/16/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie wyraŜenia opinii o 
moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetu Gminy Czerwonak; 
- uchwała Nr SO-0951/10/16/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 listopada 2008 r. w sprawie wyraŜenia opinii o 
prawidłowości prognozy kwoty długu Gminy Czerwonak. 
 Wójt odnosząc się do projektu budŜetu powiedział, Ŝe dynamika budŜetowa 
spadła, jednak jest to ogólnopolska tendencja, wszelkie działania naleŜy 
podejmować z wielką ostroŜnością. Wójt przeanalizował równieŜ listę zadań 
priorytetowych zaproponowaną przez Komisję BudŜetu i Finansów oraz zmiany jakie 
komisja przedstawiła do budŜetu na 2009 r.  Wójt zaproponował aby na realizację 
programu profilaktyki zdrowotnej z odszkodowań za brak mieszkań socjalnych 
przeznaczyć nie 40 tys. – jak proponowała komisja BudŜetu i Finansów a  20 tys. W 
związku z powyŜszym na realizację programu profilaktyki zdrowotnej (szczepienia 
HPV)przeznacza się 113.600 zł Uznał, iŜ przeznaczając środki na szczepienia 
przeciwko wirusowi HPV naleŜy dopilnować by kaŜda dziewczynka z wyznaczonego 
rocznika została zaszczepiona. Zdaniem Wójta nie ma potrzeby by zatrudniać 
kolejnego straŜnika, zwiększy to stałe wydatki z budŜetu gminy.  
 Wójt podziękował wszystkim komisjom za wkład pracy nad budŜetem na 2009 
rok, podkreślił, iŜ cieszy go fakt, Ŝe w dyskusji pojawiło się niewiele róŜnic i postulatów 
zmian.  
 W związku z załoŜeniami w budŜecie gminy dotyczącymi wpływów z 
podatków radny Jerzy Wolniewicz przypomniał obietnicę złoŜoną przez Wójta o 
przedłoŜeniu radzie informacji na temat liczby mieszkańców zamieszkujących na 
terenie gminy a nie zameldowanych.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe niemoŜliwe jest to do ustalenia.  
 Radny Marcin Wojtkowiak odnosząc się do zadań priorytetowych z listy 
rezerwowej jakie zaproponowała Komisja BudŜetu i Finansów wyjaśnił, Ŝe środki 
przeznaczone na zagospodarowanie terenu przy DK „Kogucik” przeznaczone są na 
realizację istniejącego juŜ projektu dla tego terenu. Radny podkreślił, Ŝe projekt 
zakłada realizację etapową, a zatem zadanie to powinno pozostać  na liście, nawet 
na jednym z ostatnich miejsc, do realizacji etapami z oszczędności budŜetowych 
powstałych w ciągu roku.         
 Radny Marcin Wojtkowiak uwaŜa, Ŝe  przekazywanie środków na 
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dofinansowanie budowy chodników przez Starostwo Powiatowe nie przynosi 
wymiernych korzyści gminie. 
 Radny odnosząc się do problemu braku meldunku mieszkańców gminy 
powiedział, Ŝe waŜnym zadaniem gminy jest rzetelna informacja na temat korzyści 
jakie wynikają z zameldowania na terenie naszej gminy oraz działań 
marketingowych w tym zakresie.  
 Radny Andrzej Moczulski uwaŜa, Ŝe powołanie kolejnego straŜnika StraŜy 
Gminnej będzie korzystne dla gminy, a koszty stałe będą niewspółmiernie niskie do 
zysków jakie StraŜ wypracuje.  
 Wójt, który nie przekonany jest co do powołania kolejnego straŜnika, 
pozostawił decyzję radzie. 
 Radna Ewa Banaszak, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 
Rekreacji zaapelowała by zadanie rezerwowe – budowa boiska przy szkole 
podstawowej w Czerwonaku zostało zrealizowane moŜliwie jak najszybciej.  
 Radny Leszek Lesiczka zwrócił uwagę, Ŝe waŜnym elementem rozwoju turystyki 
na terenie gminy są chodniki, których brakuje na odcinku Kicin – Kliny. 
 Radna Renata Walerych uwaŜa, Ŝe lista zadań priorytetowych powinna 
zostać przyjęta, natomiast kolejność realizacji zaleŜeć będzie od moŜliwości 
finansowych w danym momencie. 
 Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji BudŜetu i 
Finansów o zatrudnienie straŜnika StraŜy Gminnej i zarezerwowanie na ten cel ok. 60 
tys. zł w budŜecie gminy na 2009 r.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 
obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 13 głosami przy 6 przeciw.  
 Przewodniczący rady odczytał  projekt uchwały w sprawie budŜetu Gminy 
Czerwonak na 2009 rok. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 2 wstrzymujących się i stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu. 
 Przewodniczący rady podziękował za podjęcie w/w uchwały co umoŜliwi 
realizację załoŜeń zawartych w budŜecie gminy. Podziękował Wójtowi i Pani Skarbnik 
za przygotowanie projektu budŜetu oraz pracownikom merytorycznym urzędu gminy. 
 
Ad.18. 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła plan pracy komisji na 2009 r. 
Podkreśliła, iŜ komisja otwarta jest na nowe tematy kontroli lub zmianę terminów 
kontroli zaproponowanych. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zwrócił się o przeniesienie kontroli wrześniowej – 
kontrola wydanych decyzji o warunkach zabudowy na wybranych przykładach – na 
miesiąc luty, a kontroli lutowej – kontrola realizacji prac związanych z instalacją 
klimatyzacji w urzędzie gminy – na wrzesień.  Zmiana ta wynika z potrzeby kontroli 
wykonalności uchwały o ustaleniu terenu chronionego we wsi Annowo i Miękowo.  
 Przewodnicząca komisji wyjaśniła, Ŝe kontrola prac związanych z instalacją 
klimatyzacji zaplanowana została na miesiąc luty ze względu na moŜliwość 
wykorzystania wyników kontroli do konstruowania opinii o wykonaniu budŜetu za 
2009 r.  
 Wójt zwrócił się  o wyjaśnienie tematu kontroli: analiza pod kątem 
prowadzenia rachunkowości w gminie za 2008 r.  
 Przewodnicząca komisji wyjaśniła, Ŝe w związku z opinią o wykonaniu budŜetu 
komisja chce uzyskać wiedzę na temat prowadzenia rachunkowości w urzędzie 
gminy oraz na temat realizacji zaleceń pokontrolnych RIO. Przewodnicząca zwróciła 
się do rady o wyraŜenie zgody na zatrudnienie osoby z zewnątrz – fachowca z 
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dziedziny rachunkowości, który merytorycznie przygotowany jest do analizy tego 
typu dokumentów.  
 Wójt zwrócił się do komisji o dokonywanie systemowych kontroli. Przeciwny jest 
zatrudnianiu ekspertów z zewnątrz, uwaŜa, Ŝe członkowie komisji są ekspertami rady, 
a zatem temat kontroli powinien być dobrany współmiernie do wiedzy i kompetencji 
członków komisji. 
 Radna Anna Flaczyńska zapytała czy zachodzi podejrzenie, Ŝe prowadzenie 
rachunkowości wykonywane jest nieprawidłowo. Radna uwaŜa, Ŝe zatrudnianie 
kontrolera do kontroli innych kontrolerów jest bezcelowe.  
 Radny Marek Pietrzyński, członek Komisji Rewizyjnej, zaproponował by Wójt 
sformułował temat kontroli skoro komisja zrobiła to nieumiejętnie. Zwrócił uwagę, iŜ 
rada jako suweren moŜe podjąć decyzję o zatrudnienie eksperta z zewnątrz, chociaŜ 
raz w roku. Zdaniem radnego w/w kontrola to działania rutynowe. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe nie ma zamiaru odbierać kompetencji jakie posiada komisja, 
czy rada, uwaŜa jednak, Ŝe naleŜy doprecyzować temat kontroli, by jej zakres był 
czytelny.  
 Radny Jerzy Wolniewicz zaproponował by zrezygnować z zatrudnienia 
eksperta do w/w kontroli. 
 Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek o zatrudnienie 
eksperta celem przeprowadzenia kontroli: analiza pod kątem prowadzenia 
rachunkowości w gminie za 2008 r. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 
obecnych na sali. Wniosek został odrzucony 8 głosami przy 7 za i 4 wstrzymujących 
się.  
 Przewodniczący rady odczytał i poddał pod głosowanie plan pracy Komisji 
Rewizyjnej z zaproponowaną zmianą kontroli (wrzesień, luty). W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Plan pracy został przyjęty jednomyślnie 19 
głosami i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.19. 
 Rada nie miała pytań do informacji o działalności Wójta Gminy Czerwonak 
jako organu wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
 
Ad.20. 
 Przewodniczący rady przypomniał o interpelacjach złoŜonych przez radnego 
Marka Pietrzyńskiego. Poinformował, Ŝe w terminie statutowym zostały udzielone 
przez Wójta odpowiedzi.  
 Radny Marek Pietrzyński odnosząc się do odpowiedzi na interpelację w 
sprawie odmowy budowy kompostowni na terenie istniejącego składowiska 
odpadów komunalnych w Owińskach stwierdził, Ŝe argumenty Wójta, a tym samym 
podjęta decyzja nie znajduje odzwierciedlenia w faktach. Zdaniem radnego 
podjęta decyzja jest szkodliwa dla gminy. Pełną argumentację radny zawarł w 
piśmie, które stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 Radny Andrzej Moczulski dziwił się postawie radnego Marka Pietrzyńskiego, 
który walczy ze „smrodem” w Koziegłowach a dopuszcza taką działalność szkodliwą 
na trenie Owińsk.  
 Radny Marek Pietrzyński odnosząc się do odpowiedzi na interpelację w 
sprawie zasad funkcjonowania siłowni na terenie gimnazjum w Koziegłowach 
powiedział, Ŝe celem było wyjaśnienie uchybień zawartej umowy, a nie likwidacja 
siłowni, która jest społecznie poŜyteczna.  
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Ad.21. 
 Radna Daniela Jankowska – Bachor przekazała informację  o starcie dzieci ze 
szkoły podstawowej w Koziegłowach w zawodach pływackich i zajęciu przez nich 9 i 
10 miejsca. 
 
Ad.22. 
 Przewodniczący rady zamknął XXXIII sesję Rady Gminy Czerwonak.   
 
 


